

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့်နယ်မြေများရှိ မြေယာမူဝါဒ

မြန်မာပြည်အရှေ့တောင်ဒေသအတွင်းမျှတ၍ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသောမြေယာစီမံအုပ်ချုပ်မှုဆီသို့

အောက်တိုဘာလ ၂၀၂၀





→ အနုစံချုပ်ဖော်ပြချက်

နိဒါန်း

၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့် နယ်မြေများရှိ မြေယာမူဝါဒ

ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့် နယ်မြေများရှိ မြေယာ - လူထုများရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ နေရသောစိန်ခေါ်မှုများ

ရှေ့သို့ဆက်လမ်းရန် နည်းလမ်း - အကြံပြုချက်များ



ဤအနုစံချုပ်ဖော်ပြချက်သည် မူဝါဒရေးဆွဲသူများနှင့် တာဝန်ခံအရာရှိ များတို့အတွက် ပဏာမ သတင်း အချက်အလက်တစ်ခုအနေဖြင့် ရည်ရွယ်ကာ ၎င်းစာဖတ်သူများအား မြန်မာနိုင်ငံ အတွင်း ရောနှောအုပ် ချုပ်သည့် နယ်မြေများရှိ မြေယာမူဝါဒနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အဓိက အကြောင်းအရာများ၊ စိန်ခေါ်မှုများ နှင့် ရွေးချယ်မှုများအပေါ် ဝေဖန်သုံးသပ်တင်ပြထားပါသည်။ စာတမ်း၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ မြန်မာ နိုင်ငံ အရှေ့တောင်ပိုင်းဒေသ ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့်နယ်မြေများတွင် မျှတ၍ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသော မြေယာ စီမံအုပ်ချုပ်မှု ဖြစ်စေရန်အတွက် အပြုသဘောဆောင်သည့် အထောက်အကူပြုသောဆောင်ရွက်မှုတစ်ခုပြုလုပ် နိုင် ရန်ဖြစ်သည်။

အနုစံချုပ်ဖော်ပြချက်

တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ (EAOs) နှင့် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရတို့ အကြား ရောနှောအုပ်ချုပ်ခံရသည့် မြန်မာနိုင်ငံအရှေ့တောင်ပိုင်းနယ်မြေရှိ ထပ်နေသည့် မြေယာ စီမံအုပ်ချုပ်မှုစနစ်များသည် ပူးတွဲ အာဏာတည်အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိနေပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဤနယ်မြေများတွင် မြေယာစီမံအုပ်ချုပ်မှုသည် အထူးသဖြင့် ၎င်းတို့အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှု အတွက် အာမခံချက် ရရှိရန် လိုအပ်နေသည့် ကျေးလက်တောရွာနေ ပြည်သူလူထုများအတွက် ခက်ခဲရှုပ်ထွေးနိုင် သည်ဟု အဓိပ္ပါယ်သက်ရောက်သည်။

ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့်နယ်မြေများရှိ မြေယာစီမံအုပ်ချုပ်မှုကို နားလည်သဘောပေါက်ရန် အထောက်အကူပြုစေပြီး အောက်ပါအချက်များ အတွက် ဤအနုစံချုပ်ဖော်ပြချက်အား ရည်ရွယ်ပါသည်။

- ပြည်ထောင်စုအစိုးရနှင့် ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးတို့ နှစ်ဘက်စလုံး၏ မြေယာမူဝါဒများမှ ဥပမာများကို ထုတ်နှုတ်ရယူ မှတ်သားကာ မြန်မာနိုင်ငံ အရှေ့တောင်ပိုင်းဒေသရှိ ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့်နယ်မြေ များတွင် မြေယာအုပ်ချုပ်မှုစနစ် အခြေအနေ ခြုံငုံလေ့လာ သုံးသပ်ချက်တစ်ရပ် ပေးရန်၊
- မြေယာလုပ်ပိုင်ခွင့်လုံခြုံမှု၊ မြေယာအမည်ပေါက်စာရွက်စာတမ်း နှင့် ပိုင်ဆိုင်မှုခိုင်လုံခြင်းများနှင့်ဆက်စပ်ပြီး ရင်ဆိုင်တွေ့ကြုံရသည့် စိန်ခေါ်မှု များ နှင့် ဤစိန်ခေါ်မှုများသည် မလုံခြုံမှုကိုမည်ကဲ့သို့ဖြစ်ပေါ်စေနိုင်သည်ကို ရှင်းပြရန် နှင့်
- ပြည်ထောင်စုအစိုးရနှင့်တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများမှ ကြားကာလ အတွင်း ရောနှောအုပ်ချုပ်ခံရသည့်နယ်မြေများ တွင် မြေယာလုပ်ပိုင်ခွင့်လုံခြုံမှု စိန်ခေါ်ချက်များ ကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်း ရင်ဆိုင် ရာတွင် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နိုင်သည့် လုပ်ဆောင်ချက် များကို အကြံပြုခြင်းဖြင့် ရှေ့သို့ ဆက်လမ်းရန် နည်းလမ်းများ ကို ရှာဖွေဖော်ထုတ်ရန် တို့ဖြစ်ကြသည်။



အနစ်ချုပ်ဖော်ပြချက်

→ နိဒါန်း

၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့် နယ်မြေများရှိ မြေယာမူဝါဒ

ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့် နယ်မြေများရှိ မြေယာ - လူထုများရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ နေရသောစိန်ခေါ်မှုများ

ရှေ့သို့ဆက်လမ်းရန် နည်းလမ်း - အကြံပြုချက်များ

နိဒါန်း

မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့တွင်မြေယာနှင့်အရင်းအမြစ်ဆိုင်ရာအခွင့်အရေးများ သည်ကျေးလက်တောရွာနေပြည်သူလူထုများ၏အသက်မွေးဝမ်း ကျောင်း မှုနှင့် ကောင်းမွန်စွာ နေထိုင်နိုင်မှု အတွက် အခြေခံကျသည့် အရေးကြီးချက်ဖြစ်သည်။ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှု ဝင်ငွေ၏ အဓိက အရင်းအမြစ်ဖြစ်သည့်အပြင်မြေယာသည်ဘာသာရေးအရလည်း အရေး ပါမှုရှိနိုင်ပြီး လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးချင်းစီ သို့မဟုတ် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်း၏ သီး သန့် အမှတ်သည် အဖြစ်လည်း တည်ရှိနိုင်သည်။

မြေယာမူဝါဒ ဆိုသည်မှာအဘယ်နည်း? မြေယာမူဝါဒသည် မြေယာစီမံခန့်ခွဲမှုအုပ်ချုပ်မှုနှင့်မြေယာအခွင့်အရေးများ စီမံခန့်ခွဲမှု (ဥပမာအနေဖြင့် မြေယာငှားရမ်းမှုနှင့် မြေပိုင်ဆိုင်မှု) နှင့် မြေ ယာအသုံးပြုမှု နှင့် မြေယာစီမံမှုစသည့် ရှုထောင့်များအားလုံးတို့နှင့်သက် ဆိုင်သည်။

မြေယာမူဝါဒအား မည်သည့်နေရာတွင်တွေ့ရှိနိုင်ပါသနည်း? မြေယာမူဝါဒသည် သက်ဆိုင်ရာအာဏာရှိသူများမှထုတ်ပြန်သည့် ထုတ် ပြန်ချက်များနှင့် စာအုပ်စာတမ်းများတွင် ပါရှိပြီး မြေယာမူဝါဒအား စည်း မျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ နည်းဥပဒေများနှင့် ဥပဒေများတွင် ရှာဖွေတွေ့ရှိ နိုင်ပါသည်။

မြေယာအခွင့်အရေး လုံခြုံမှုရှိခြင်း သည် ကျေးလက်တောရွာနေ ပြည်သူ လူထု၏ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှုများနှင့် ဝင်ငွေဖူလုံမှုတို့အတွက် အ လွန်အရေးကြီးသည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာန နှင့် ကမ္ဘာ့ဘဏ်တို့မှ ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အက်ဖြတ် ချက်တွင် ဆင်းရဲမွဲတေမှုသည် မြို့ပြဒေသများထက် ကျေးလက်တော ရွာဒေသများတွင် နှစ်ဆပိုမိုမြင့်မားသည် ကိုတွေ့ရှိရပြီး - မြန်မာနိုင်ငံ ရှိမြို့များ နှင့်မြို့ကြီးများတွင်နေထိုင်သောပြည်သူလူထု ၁၄.၅ ရာခိုင်နှုန်း နှင့် ယှဉ်လျှင် ကျေးလက် တောရွာနေပြည်သူလူထု ၃၈.၈ ရာခိုင်နှုန်းမှာ ဆင်းရဲမွဲတေသည်ဟု ခန့်မှန်းရ သည်။ ၂၀၁၄ သန်းခေါင် စာရင်းမှတ်ချက် အရ မြန်မာနိုင်ငံ၏လူဦးရေ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းမှာ ကျေးလက် တောရွာဒေသ များတွင် နေထိုင်ကြသည်။ ကျေးလက်တောရွာနေ ပြည်သူလူထုများ သည် ၎င်းတို့ဝင်ငွေအား မြေယာမှရရှိသည် ဖြစ်သောကြောင့် ထိုသို့လုံခြုံ စွာလုပ်ကိုင်နိုင်ရန်နှင့် ၎င်းတို့၏မြေယာအခွင့်အရေးများမှာ ရှင်းလင်းမှုနှင့် အလေးထားခံရမှု နှစ်ခုလုံးရှိရန် အလွန် အရေးကြီးသည်။ ဤအရာများ

မရှိလျှင် ပိုမို၍ကြီးမားသော ကျေးလက်တောရွာ ဆင်းရဲမွဲတေမှု ဖြစ်လာ နိုင်သည့်အန္တရာယ် အလွန်ကြီးမားစွာရှိသည်။ မြေယာအခွင့် အရေးတွင် ပိုမို၍ လုံခြုံမှု ရရှိရန်အတွက် အခြားမရှိမဖြစ် အရေးပါသော အရာမှာ ပဋိပက္ခ၏ အကျိုးဆက် များနှင့် သက်ဆိုင်သည်။

၁၉၄၀ စုနှစ်အနှောင်းပိုင်းကစ၍ နိုင်ငံ၏အရှေ့တောင်ပိုင်းဒေသများအပါ အဝင် မြန်မာနိုင်ငံ၏တစ်စိတ်တစ်ဒေသများတွင် ဆက်လက်ဖြစ်ဆဲ ပြည် တွင်းပဋိပက္ခများကို တွေ့ရှိခဲ့ကြရ ပါသည်။ နိုင်ငံ၏ဒေသ အများအစုမှာ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏ အုပ်ချုပ်မှုအောက်တွင် ရှိသော်လည်း တိုင်းရင်း သားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ များမှအုပ်ချုပ်သည့်ဒေသအရေအတွက်တော် တော် များများလည်းရှိသည်။ အစိုးရနှင့်တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများမှ တစ်ချိန်တည်းတွင် ရောနှောအုပ်ချုပ်မှုကိုခံရသည့် ဒေသအချို့လည်း ရှိသည်။ ဤရောနှော အုပ်ချုပ်သည့်နယ်မြေများတွင် မြေယာမူဝါဒမှာ ခက်ခဲရှုပ်ထွေးမှုဖြစ်ပေါ်၍ ဤနေရာများတွင် နေထိုင်သူ အများစုမှာ၎င်းတို့၏အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှုများနှင့်ဝင်ငွေအတွက်မြေ ယာကိုမှီခိုနေသူများဖြစ်ကြသည်။ ကျေးလက်တောရွာနေအစုအဖွဲ့များ ကလုံခြုံမှုရှိသော ပစ္စည်းဥစ္စာ အခွင့်အရေးများကို ခံစားခွင့်ရှိသည့် ရော နှောအုပ်ချုပ်သည့်နယ်မြေများတွင်ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ချေရှိသောပဋိပက္ခမှာ လျော့နည်းလာသည်။

ဤရောနှောအုပ်ချုပ်သည့်နယ်မြေများတွင်သက်ဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်များ နှင့် ဤနယ်မြေများရှိ ပြည်သူလူထုများမှ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရနှင့်တိုင်းရင်း သားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်း၏ မြေယာမူဝါဒများနှင့်စနစ် များကို အပြန် အလှန်နားလည်သဘောပေါက်ခြင်းများ ပိုမိုရှိရန် လိုအပ်သည်။

အရေးကြီးသည့်အချက်မှာရောနှောအုပ်ချုပ်သည့်နယ်မြေများတွင် သက် ဆိုင်ရာမြေယာ အာဏာပိုင်များ အပိုင်းတွင် ညှိနှိုင်းလုပ်ဆောင်သည့်ချဉ်း ကပ်မှုနည်းလမ်းအတွက်လိုအပ်ချက် တစ်ခုရှိသည်။ ဤအနစ်ချုပ်မှတ်စု သည် ရောနှောအုပ်ချုပ်ခံရသည့် နယ်မြေများတွင် မည်သို့သောပုံစံဖြင့် မြေယာမူဝါဒ မည်သို့ရှိမည်အ ရှိနေကြောင်းကို ခြုံငုံသုံးသပ်ချက် တစ်ရပ် ပေးပြီးရောနှောအုပ်ချုပ်သည့်နယ်မြေတစ်ခုတွင်မြေယာမူဝါဒအခြေ အနေ ဥပမာတစ်ခု ပုံဆောင်ရန် အတွက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏မြေယာ မူဝါဒနှင့် ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး၏ မြေယာမူဝါဒ တို့၏ အချက် အချာ ကျသော အပိုင်းများကို အနစ်ချုပ်ဖော်ပြသည်။ ရောနှောအုပ်ချုပ် သည့်နယ်မြေများတွင် သက်ဆိုင်ရာအာဏာပိုင်များအကြား ညှိနှိုင်းလုပ် ဆောင်သည့် ဆောင်ရွက်ချက်အတွက် ရိုးရှင်းသောအကြံပြုချက်အချို့ကို ပေးခြင်းဖြင့် နိဂုံးချုပ်သည်။



အနစ်ချုပ်ဖော်ပြချက်

နိဒါန်း

→ ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့် နယ်မြေများရှိ မြေယာမူဝါဒ

ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့် နယ်မြေများရှိ မြေယာ - လူထုများရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ နေရသောစီမံခန့်ခွဲမှုများ

ရှေ့သို့ဆက်လမ်းရန် နည်းလမ်း - အကြံပြုချက်များ

၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့် နယ်မြေများရှိ မြေယာမူဝါဒ

အစိုးရနှင့်တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများအားဖြင့်ရောနှော အုပ်ချုပ်ခံရသည့် နယ်မြေများတွင် နေထိုင်သော ပြည်သူလူထုများသည် မြေယာမူဝါဒစနစ်နှစ်ခုစလုံး၏ စီမံအုပ်ချုပ်မှုနှင့် မြေယာစီမံခန့်ခွဲမှု လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းရန် မကြာခဏဆိုသလိုပင် လိုအပ်သည်။ ဥပမာဆိုရသော် တူညီသော သတ်မှတ်ချက်မရှိသည့် သို့မဟုတ် တူညီသော စာရွက်စာတမ်းမသုံးသည့် စနစ်နှစ်ရပ်စလုံးအတွက် မှန်ကန်သော စာရွက်စာတမ်း ရယူရန်လိုအပ်လျှင် ဤအရာမှာအလွန် ခက်ခဲနိုင်သည်။ အခြားသော ဆက်စပ်အကြောင်း အရာများနှင့်အတူ ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့် နယ်မြေများတွင် မြေယာအသုံးပြုရန်အတွက် ခွင့်ပြုချက်ရရှိရန်နှင့် မှန်ကန်သောစာရွက်စာတမ်း ရယူနိုင်ရန် ပျက်ကွက်ခြင်းသည် ပြည်သူလူထုအား ထိခိုက်နှစ်နာလွယ်သည့် အခြေအနေတွင် ထားခြင်းဖြစ်ကာ ၎င်းတို့၏မြေယာနှင့်၎င်းတို့၏ အသက်မွေးဝမ်း ကျောင်းမှုတို့ကို ဆုံးရှုံးနိုင်သည့် အခြေအနေကိုဖြစ်ပေါ်စေနိုင်သည်။

အစိုးရနှင့်တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ အုပ်ချုပ်သည့်နယ် မြေများနှစ်ခုစလုံး တွင် မူဝါဒဆိုင်ရာတွင် - ဗဟိုအဆင့် မြေယာစီမံခန့်ခွဲမှုသတ်မှတ်ချက်များကို အသေးစိတ်ဖော်ပြနိုင်ခြင်းနှင့် လက်တွေ့ကျင့်သုံးရာတွင် ဒေသဆိုင်ရာ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်အဆင့်တို့တွင် ဝန်ထမ်းများလုံလောက်မှုမရှိခြင်းနှင့် မြေယာဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစဉ်များအကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် အားနည်းခြင်းများရှိနိုင်ခြင်း စသည်တို့အကြား ကွဲပြားခြားနားမှုကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန် လိုအပ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏မြေယာမူဝါဒ

ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏မြေယာမူဝါဒများကိုဥပဒေဆိုင်ရာအကျိုးသက်ရောက်မှုရှိစေသည့် ဥပဒေပြဌာန်းမှု အပိုင်းအစများ မြောက်မြားစွာရှိပြီး အချို့မှာ ကိုလိုနီ ခေတ်မှစတင်သည်။

ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏မြေယာအသုံးပြုမှုဆိုင်ရာအဓိကဥပဒေအချို့မှာ ၂၀၁၂ မှစတင်သည်။ ဥပမာဆိုရသော် လယ်ယာမြေဥပဒေနှင့် မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့်မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေတို့ဖြစ်ကြသည်။

မြေယာစီမံအုပ်ချုပ်မှုနှင့်စီမံခန့်ခွဲမှုတွင်မတူကွဲပြားသောပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့်ဦးစီးဌာနများ ပါဝင်သည်။ ဥပမာအနေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး၊

မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနသည် မြေယာနယ်နိမိတ်များမှတ်တမ်းတင်ခြင်းအတွက် လုပ်ကွက်လိုင်စင်မှတ်ပုံတင်ခြင်းစနစ်ပါဝင်သည့် မြေယာမှတ်ပုံတင်မှုကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ပြီး အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနသည် မြေငှားရန်ပေးချေသည့် ငွေများ နှင့် လယ်ယာမြေအသုံးပြုမှုအခွင့်အရေးများအပေါ်ဆုံးဖြတ်ချက်များအတွက် တာဝန်ရှိသည်။

၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် ဓလေ့ထုံးတမ်းဆိုင်ရာမြေယာအမည်ပေါက်မှတ်ပုံတင်ခြင်းကို အသိအမှတ် ပြုခြင်း ပါဝင်သော အမျိုးသားမြေ အသုံးချမှုမူဝါဒကို ပြန်လည်ဆန်းစစ်သုံးသပ်ရန်ရှိသည်။ အမျိုးသားလယ်ယာ မြေဥပဒေကြမ်းအသစ်တစ်ရပ်အား ကြိုတင်မျှော်မှန်းထားပါသည်။ ဓလေ့ထုံးတမ်းဆိုင်ရာမြေယာအမည်ပေါက်မှတ်ပုံတင်ခြင်းကိုမည်မျှအတိုင်း အတာအထိလယ်ယာမြေဥပဒေအသစ်က အသိအမှတ် ပြုမည်မှာ တိုင်းရင်းသားနယ်မြေများရှိပြည်သူလူထုများနှင့် မြေယာအခွင့်အရေးအုပ်စုများအတွက် အလွန်အရေးပါသောစိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာတစ်ခုဖြစ်လာမည်ဖြစ်သည်။

လက်နက်ကိုင်တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့အစည်း၏မူဝါဒဥပမာများ

ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးမြေယာမူဝါဒ (ဒီဇင်ဘာလ ၂၀၁၅) သည် ကေအိန်ယူအပိုင်းရှိ မြေယာဆိုင် ရာ အခြေခံမူများ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့် နည်းဥပဒေများကို ပြဌာန်းထားပါသည်။ ကေအိန်ယူ မြေယာမူဝါဒသည် မြေယာလုပ်ပိုင်ခွင့်အခွင့်အရေးများနှင့် ထိုအခွင့်အရေးများအားတောင်းဆိုသူ အတန်းအစားတို့အားခြုံငုံရေးသားထားပါသည်။ ကေအိန်ယူ မြေယာမူဝါဒသည် ဓလေ့ထုံးတမ်းဆိုင်ရာ မြေယာပိုင်ဆိုင်မှုအခွင့်အရေးများအပြင် မြေယာများကိုပြည်သူပိုင်သိမ်း ပိုက်ယူရာတွင် ညှိနှိုင်းတိုင်ပင်ခြင်း နှင့်နှစ်နာကြေးပေးခြင်းတို့၏လုပ်ငန်း စဉ်များနှင့် ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေရသူများသည်၎င်းတို့ပိုင်ဆိုင်ခဲ့သော မြေယာများအား ပြန်လည်ရပိုင်ခွင့် အခွင့်အရေး များတို့ကို အသိအမှတ်ပြုသည်။

ပြည်ထောင်စုအစိုးရကဲ့သို့ပင် ကေအိန်ယူတွင်လည်း မြေယာကိစ္စများအားကြီးကြပ်ရန် တာဝန်ပေးခံရသော ဦးစီးဌာနများ အရေအတွက်အတော်အတန်ရှိသည်။ ဥပမာအနေဖြင့် ကရင်စိုက် ပျိုးရေးဌာန၊ ကရင်သစ်တောဌာန၊ ကရင်တရားရေးဌာန နှင့် အခြားတို့ဖြစ်ကြသည်။ ကေအိန်ယူမြေယာ မူဝါဒသည် ခွင့်ပြုနိုင်သည့် အိမ်ထောင်စုနှင့် အများပိုင်မြေတွင်ဘုံအသုံးချခွင့်တို့ကို သတ်မှတ်ပိုင်းခြားရန်နှင့် မြေယာကိစ္စများကို ဒေသခံစီမံအုပ်ချုပ်မှုတို့အတွက် တာဝန်ယူရန်ဗဟိုမြေယာကော်မတီနှင့် ကျေးရွာမြေယာကော်မတီတို့၏အခန်းကဏ္ဍများကို ပြဌာန်းထားပါသည်။



အနစ်ချုပ်ဖော်ပြချက်

နိဒါန်း

→ ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့် နယ်မြေများရှိ မြေယာမူဝါဒ

→ ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့် နယ်မြေများရှိ မြေယာ - လူထုများရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ နေရသောစိန်ခေါ်မှုများ

ရှေ့သို့ဆက်လမ်းရန် နည်းလမ်း - အကြံပြုချက်များ

ကေအိန်ယူသည် မှတ်ပုံတင်ဌာနနှင့်အတူပါရှိသည့် မြေယာအသုံးချမှုမှန်ကန်ကြောင်းထောက်ခံချက်ကို စီမံဆောင်ရွက်ပါသည်။ ပြီးခဲ့သော နှစ်များတွင် ကေအိန်ယူသည်တစ်သီးပုဂ္ဂလိကကိုယ်ပိုင်မြေယာအမည်ပေါက်များ ၈၁၃၀၈ ခုနှင့် ပြည်သူပိုင်သစ်တောလက်မှတ် ၁၈၅ ခုကို ရပ်ရွာလူထုများသို့ ထုတ်ပေးခဲ့ပါသည်။

မွန်ပြည်သစ်ပါတီ (NMSP) တွင်လည်း မြေယာမူဝါဒ ဖြစ်သည့် ၎င်းတို့၏ ဖက်ဒရယ်မူဝါဒအောက်တွင် မူကြမ်းကော်မတီမှရေးဆွဲနေဆဲရှိသည့် မွန်ဒေသ မြေယာမူဝါဒ ရှိသည်။ မွန်ပြည်သစ်ပါတီ၏ မြေယာဦးစီးဌာနသည် လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးချင်းစီအတွက် မြေယာအမည်ပေါက်မှတ်ပုံတင်ခြင်းကို ချိတ်ဆက်ဆောင် ရွက်ခဲ့ပါသည်။

၂၀၁၅ တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်နှင့် မြေယာ

တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်အား ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် အစိုးရ၊ လွှတ်တော်၊ တပ်မတော်နှင့် ကေအိန်ယူ (အခြားအဖွဲ့များမှာ နောက်လာသည့်နှစ်များတွင် တစ်နိုင်ငံ လုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်ထိုးခဲ့ကြသည်) ပါဝင်သည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ ၈ ဖွဲ့လက်မှတ်ထိုးခဲ့ကြသည်။

တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်တွင်ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးသည့်တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းနှင့် ပြည်ထောင်အစုအစည်းတို့၏ မြေယာစီမံအုပ်ချုပ်မှုစနစ်နှစ်ခုစလုံး သက်ရောက်မှုရှိသည့် ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့်နယ်မြေများကိုစွဲတွင် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်၏ မြေယာစီမံခန့်ခွဲမှုသို့ တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ ဆက်စပ်သော ကတိပြုလုပ်ငန်းများနှင့် ရည်ညွှန်း ကိုးကားချက်များကိုပြန်လည်သတိရစေခြင်းကအထောက်အကူ ပြုမည် ဖြစ်သည်။

စာချုပ်အပိုဒ် ၉ (စ)ဒေသခံပြည်သူလူထုများ၏မြေယာများအား အတင်းအဓမ္မသိမ်းယူခြင်းနှင့် လွှဲပြောင်းခြင်းများပြုလုပ်ခြင်းမှ ရှောင်ကြည်ရန်နှင့်

စာချုပ်အပိုဒ် ၂၅ (က) ဤသဘောတူစာချုပ်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးကြသော တိုင်းရင်းသားလက်နက် ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများသည် မိမိတို့နှင့် သက်ဆိုင်သည့် အပစ်ရပ်နယ်မြေများအတွင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များတွင် မိမိတို့အဖွဲ့အစည်း၏အတိုင်းအတာအရ

တာဝန်ယူနေကြသော အဖွဲ့ အစည်းများဖြစ်ကြသည့်အားလျော်စွာ အပစ်အခတ်ရပ်စဲထားပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပအကောင်အထည်ဖော်နေသည့်ကာလအတွင်း ၎င်းနယ်မြေများတွင် နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်းပြီး အောက်ပါကိစ္စရပ်များကိုဆောင်ရွက်သွားရန် သဘောတူသည်။..... [ပါဝင်ရန်] ပြည်သူလူထု၏ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ လူမှုရေးနှင့်စီးပွားရေးဆိုင်ရာအခြေခံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ။

ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့် နယ်မြေများရှိ မြေယာ - လူထုများရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရသောစိန်ခေါ်မှုများ

ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့်နယ်မြေများတွင် ပြည်သူလူထုများရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ရသည့် မြေယာနှင့်ဆိုင်သော အဓိကစိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ်မှာ ၎င်းတို့၏မြေယာလုပ်ပိုင်ခွင့်လုံခြုံမှုဖြစ်သည်။ မြေယာလုပ်ပိုင်ခွင့်လုံခြုံမှု ဆိုသည်မှာ ၎င်းတို့၏မြေယာဆိုင်ရာအခွင့်အရေးများကို အခြားသူများမှ အသိအမှတ်ပြုပြီး အာဏာပိုင်များကလည်း အကာအကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

မြေယာလုပ်ပိုင်ခွင့်လုံခြုံမှု၏အရင်းအမြစ်များတွင် ဓလေ့ထုံးတမ်းဆိုင်ရာ မြေယာလုပ်ပိုင်ခွင့် အပြင် မြေယာအမည်ပေါက် မှတ်ပုံတင်ရန်အတွက် ဥပဒေနှင့် စီမံအုပ်ချုပ်မှုစနစ်များ ပါဝင်သည်။ ဥပမာဆိုရသော် ကေအိန်ယူ မြေယာဥပဒေသည် အများပိုင်မြေအိမ်ပိုင်ဆိုင်မှုနှင့် သက်ဆိုင်ရာ အများပိုင်မြေမှတ်ပုံတင်ခြင်းတွင် အသိအမှတ်ပြုခြင်း၊ အထောက်အထားလက်မှတ်ထုတ်ပေးခြင်းနှင့်မှတ်တမ်းတင်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များကိုပြဌာန်းထားပါသည်။ ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့် နယ်မြေများတွင် သိသာထင်ရှားသည့် ပြဿနာတစ်ရပ်မှာ ဓလေ့ထုံးတမ်းဆိုင်ရာ မြေယာလုပ်ပိုင်ခွင့်ကို အသိအမှတ်မပြုခြင်းပင်ဖြစ်ပြီး ဥပမာဆိုရသော် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအာဏာပိုင်များကအများပိုင်မြေအား (၂၀၁၂ ခုနှစ် မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများဥပဒေအောက်တွင်) “မြေလွတ်” အဖြစ် အမျိုးအစားသတ်မှတ် ခြင်း ဖြစ်သည်။

ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့်နယ်မြေများတွင် အများပိုင်မြေယာအတွင်း မြေယာတစ်နေရာအား လုပ်ပိုင်ခွင့်ရရှိခြင်း မျိုးဆက်ပေါင်းများစွာက နှစ်ပေါင်းများစွာလုပ်ဆောင်လာခဲ့ပြီးသော်လည်း ၎င်းတို့သည် ယင်းမြေယာပေါ်တွင်လယ်ယာထွန်ယက်ခွင့် ရှိသည်ကို အတည်ပြုသည့် တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းများ တစ်ခုမျှမရှိခြင်း သို့မဟုတ် ၎င်းတို့တွင် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း၏မြေယာစာရွက်စာတမ်းများသာရှိခြင်းစသည့် တောင်သူလယ်သမားများကို တွေ့နိုင်ခြေရှိသည်။ အာဏာပိုင်များမှဖြစ်စေ၊ စီးပွားဖြစ်ကုမ္ပဏီများမှဖြစ်စေ သို့မဟုတ် စစ်တပ်မှဖြစ်စေ ယင်းတောင်သူလယ်သမားတို့၏မြေယာ လုပ်ပိုင်ခွင့်လုံခြုံမှုကို စိန်ခေါ်မှုဖြစ်လာစေခဲ့သည့်အချိန်တွင်





အနစ်ချုပ်ဖော်ပြချက်

နိဒါန်း

၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့် နယ်မြေများရှိ မြေယာမူဝါဒ

→ ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့်နယ်မြေများရှိ မြေယာ - လူထုများရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ နေရသောစိန်ခေါ်မှုများ

→ ရှေ့သို့ဆက်လှမ်းရန် နည်းလမ်း - အကြံပြုချက်များ

၎င်းတို့အနေဖြင့် အန္တရာယ်ရှိမည် ဖြစ်သည်။ ဤကိစ္စရပ်များတွင် တောင်သူ လယ်သမားပိုင် မြေယာများကိုသိမ်းယူခြင်း ခံရနိုင်ပြီး လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးချင်း မှလည်း ကျူးကျော်ဝင်ရောက်မှုအတွက် ဥပဒေ အရ အရေးယူခြင်းကို ခံရ နိုင်သည်။ မွန်ဒေသများတွင် တိုင်ကြားချက်၏ အဓိကအကြောင်းအရင်း များထက်တစ်ခုမှာ ကုမ္ပဏီကြီးများ - အများအားဖြင့် သယံဇာတ ထုတ်ယူ သည့် လုပ်ငန်းအမျိုး အစားများသည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို အားပေးရန်အတွက် တောင်းခံသည့်အစိုးရ၏တရားဝင်ထောက်ပံ့မှုဖြင့် တိုင်းရင်းသား အစုအဖွဲ့ များမှ တောင်းဆို ခဲ့သည့် ပဏာမကြီးမားသောနယ်မြေများကို ရယူခြင်း နှင့် အသုံးချခြင်းတို့ဖြစ်သည်။

ပြည်သူလူထုများရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ရသည့် အခြားစိန်ခေါ်မှုများမှာ တစ်နိုင်ငံ လုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲ ရေးနှင့် မြေယာဆိုင်ရာပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့်ကတိပြု သည့်လုပ်ငန်းများ (အထက်တွင်မှတ်ချက်ချထားသည့် အတိုင်း) မှာမည်မျှ အတိုင်းအတာအထိအကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်သည်နှင့်သက် ဆိုင်ရာအစိုးရနှင့်တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း မြေယာအာဏာ ပိုင်များ မည်သို့ ထိတွေ့ ဆက်ဆံခြင်းများ ပြုလုပ်သည် သို့မဟုတ် မပြုလုပ် သည်တို့နှင့် ဆက်စပ်သည်။ တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သ ဘောတူစာချုပ်အား ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးသည့်နောက်ပိုင်း တွင်ပင်လျှင် လက်နက် ကိုင်ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားမှုပမာဏများသည် ရောနှောအုပ် ချုပ်သည့်နယ်မြေများရှိ ပြည်သူလူထုများအား ၎င်းတို့၏နေရပ်များအားစွန့် ခွာခြင်းကိုဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ပါသည်။ ပဋိပက္ခများနည်းပါးလာပြီး ပြည်သူလူထု များ၎င်းတို့၏နေအိမ်များသို့ပြန်လာသည့်အချိန်တွင် ၎င်းတို့မြေယာများမှာ မကြာခင်ဆိုသလိုပင် ပုဂ္ဂလိကစီးပွားဖြစ်ကုမ္ပဏီများက သိမ်းပိုက်ထား သည်ကိုတွေ့ ရှိရသည့် ကိစ္စများထင်ရှားစွာရှိသည်။ ဤအခြေအနေများမှာ မြေယာမူဝါဒစနစ်နှစ်ခုစလုံးလွှမ်းမိုးသော ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့် နယ်မြေ များ၏စိန်ခေါ်ချက်များကို ပေါ်ပေါက်လာစေပါသည်။ တင်းမာမှုများမှာထင် ရှားမြင်သာနိုင်ပြီး အစိုးရအာဏာပိုင်များ၊ လူမှုအဖွဲ့အစည်းနှင့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများအကြား ယုံကြည်မှု အက်ဆတ်သည့် အရပ် တွင်ပြည်သူလူထုများက၎င်းတို့၏မြေယာဆိုင်ရာ မကျေနပ်မှုများကို အစိုးရ သို့မဟုတ် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း တစ်ဘက်ဘက်သို့ တို င်ကြားလျှင်ကျန်သည့်အဘက်မှ၎င်းတို့အားဆန့်ကျင်၍ မထောက်ခံမည်ကို စိုးရိမ်ပူပန်သံသယဖြစ်ကြသည်။

ပြည်ထောင်စုအစိုးရမှ ပဏာမကြီးမားသော အရင်းအမြစ်များရှိသည်မှာ ထင်ရှားပေါ်လွင်သောကြောင့် မကြာခင်ဆိုသလိုပင် မြေယာမူဝါဒစနစ် နှစ်ခုအကျိုးသက်ရောက်မှုရှိသည့်ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့် နယ်မြေများတွင် အင်အားမမျှတမှုရှိသည်ကို မှတ်သားထားရန် အရေးကြီးသည်။

မြေယာအပိုင်စီးသိမ်းပိုက်မှုတွင် နည်းလမ်းအမျိုးမျိုးဖြင့် တပ်မတော်၏ပါဝင် ပတ်သက်မှုများကို မှတ်တမ်းတင် ထားသည့် အချိန်ကြာမြင့်စွာတည်ရှိခဲ့ပြီး ဖြစ်သောအစီရင်ခံစာများရှိသည် ကိုလည်း မှတ်သားရန် အရေး ကြီးသည်။ တပ်မတော်သို့မြေယာများဆုံးရှုံးခဲ့ကြသည့်တိုင်ကြားသူများသည် အားကိုး အားထားရာများ ရှာဖွေရန် သို့မဟုတ် ၎င်းတို့၏မြေယာပြန်လည်ရယူရန် သို့မဟုတ် မြေယာအတွက် နစ်နာကြေးရရန် အတွက် ဥပဒေဆိုင်ရာဆောင် ရွက်ချက်ကိုပြုလုပ်နိုင်ရန် အများအားဖြင့် ခက်ခဲကြောင်းတွေ့ရှိရသည်။ တပ်မတော်နှင့်မြေယာဆိုင်ရာအငြင်းပွားမှုများရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ ခဲ့ရသည့် ပြည်သူလူထုများမှ တင်ပြပြော ဆိုသည့် မကြာခင်ဖြစ်လေ့ရှိသော စိုးရိမ် ပူပန်မှုတစ်ရပ်မှာ မည်သို့နှင့်မည်သည့်နေရာတွင် တိုင်ကြားချက်ပြုလုပ်ရ မည် (ထိုသို့ပြုလုပ်သည့်အတွက် ဖြစ်လာနိုင်သည့်အန္တရာယ်များကိုလည်း ချိန်ဆရသည်) ဆိုသည့် အကြောင်းဖြစ်သည်။

ရှေ့သို့ဆက်လှမ်းရန် နည်းလမ်း - အကြံပြုချက်များ

လူထုဗဟိုပြုချဉ်းကပ်နည်းအားအသုံးပြုခြင်းဖြင့် ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့်နယ် မြေများရှိ ပြည်သူလူထုများ အတွက် မြေယာလုပ်ပိုင်ခွင့်လုံခြုံမှု၏ စိန်ခေါ် ချက်များကို အဖြေရှာ ဖြေရှင်းနိုင်ရန် မြေယာကိစ္စများဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ အာဏာပိုင်များ နှစ်ဘက်စလုံးမှတာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်သွားရန်ဖြစ်သည်။

ရည်မှန်းချက်တူညီသောအခြား ကဏ္ဍများကဲ့သို့ပင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး နှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနနှင့် သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်း သိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန စသဖြင့်သော သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရဦးစီးဌာနများ နှင့် ဆွေးနွေးဖက် လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများတို့အကြားပူးပေါင်းဆောင် ရွက်မှုနှင့်ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မှုတို့သည် ပိုမိုကောင်းမွန်တိုးတက်လာပါက မြေယာကိစ္စများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အပြန်အလှန်နားလည်သဘောပေါက်မှုနှင့် ယုံကြည်မှု တည်ဆောက်ရေးတွင် အထောက်အကူပြုသော ဆောင်ရွက်မှု တစ်ရပ်ပြုလုပ်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့်နယ်မြေများနှင့် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ် စဲရေး သဘောတူ စာချုပ်ရှိ သဘောတူညီထားသည့် လုပ်ငန်းများတွင် မြေ ယာစီမံအုပ်ချုပ်မှု၏ စိန်ခေါ်ချက်များကို အသိအမှတ်ပြုပြီး ရှင်းလင်းသော အမျိုးသားအဆင့် မြေယာကိစ္စရပ်များဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှုအတွက် မူဘောင်ရေးဆွဲခြင်းအားပူးတွဲအကောင်အထည်ဖော်ရမည့်လုပ်ငန်းအဖြစ် ရှင်းလင်းဖော်ပြနိုင်ကာ ဤလုပ်ငန်းစဉ်သည် အခြေခံမူများချမှတ်ခြင်းနှင့်





အနစ်ချုပ်ဖော်ပြချက်

နိဒါန်း

၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့် နယ်မြေများရှိ မြေယာမူဝါဒ

ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့် နယ်မြေများရှိ မြေယာ - လူထုများရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ နေရသောစိန်ခေါ်မှုများ

→ ရှေ့သို့ဆက်လှမ်းရန် နည်းလမ်း - အကြံပြုချက်များ

မြေယာကိစ္စရပ်များနှင့်တိုင်ကြားချက်များကိုကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းသည့်လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ်ကို ပြဌာန်းပေးမည်ဖြစ်သည်။ မြေယာအသုံးချမှုဆိုင်ရာတိုင်ကြားချက်များ နှင့် သဘောထား ကွဲလွဲမှုများ ပေါ်ပေါက်လာပါက ဆောလျင်စွာတွေ့ဆုံဖြေရှင်းခြင်း နှင့် စေ့စပ်ညှိနှိုင်းမှုဖြင့် သဘောတူညီမှုရရှိရန် ကြိုးစားအားထုတ်ခြင်းကို အစိုးရ၊ တပ်မတော် နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ကျွမ်းကျင်လိမ္မာစွာကျင့်သုံးသင့်သည်။ မြေယာအသုံးချမှုတိုင်ကြားချက်များနှင့် သဘောမတူညီမှုများပေါ်ပေါက်လာသည့်အရပ်တွင် စေတနာတိုင်ပင်ဆွေးနွေးမှုနှင့် စေ့စပ်ညှိနှိုင်းခဲ့သည့်ကျေအေးမှုများရောက်ရှိရန်ရှာဖွေသည့်ကြိုးပမ်းမှုအားအရည်အချင်းပြည့်မီသော အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းအာဏာပိုင်များက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသင့်သည်။

အသေးစိတ်ကျသောလုပ်ဆောင်ချက်များမှာအောက်ပါတို့ပါဝင်နိုင်သည်။

- > သက်ဆိုင်ရာ မြေယာစီမံခန့်ခွဲမှုမူဝါဒများနှင့် မြေယာဆိုင်ရာ တိုင်ကြားချက် သဘော သဘာဝ များနှင့် ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်ရာ ဒေသခံအာဏာပိုင်များ၏ လုပ်ငန်းစဉ်ဆောင်ရွက်ပုံ၊ အသိပညာနှင့် လေ့ကျင့်သင်တန်းပေးခြင်းများကို မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း။
- > ရောနှောအုပ်ချုပ်သည့် နယ်မြေများရှိ မြေယာစီမံခန့်ခွဲမှုကိစ္စများတွင် ဆုံးဖြတ်ပိုင်ခွင့် အာဏာရှိသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် အစိုးရအရာရှိများအကြား မျက်နှာချင်းဆိုင် အစည်းအဝေးများပြုလုပ်ကျင်းပပြီး မြေယာဆိုင်ရာဆုံးဖြတ်ချက်များ ချမှတ်သွားရန်ဖြစ်ကာ လိုအပ်ပါက အဆိုပါဒေသရှိ သင့်တော်သည့် ရာထူးအဆင့်အတန်းရှိသည့် တပ်မတော်အရာရှိနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်သွားရန်။
- > “.....အပစ်ရပ်နယ်မြေအတွင်းရှိ အရပ်သားပြည်သူလူထုများအပေါ် အကျိုး သက်ရောက်မှု ကြီးမားစွာ ရှိနိုင်သည့်စီမံကိန်းများ” အပါအဝင် ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းများကို တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ အစိုးရ နှင့် တပ်မတော်တို့ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ရာတွင် မြေယာဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် အထူးသဖြင့် NCA စာချုပ် အပိုဒ် ၂၅ ပါ သဘောတူညီချက်များနှင့်အညီ တိကျခိုင်မာစွာ လိုက်နာသွားရန်။

ဤမူဝါဒအကျဉ်းချုပ်သည် Covenant Institute မှရေးသားပြုစုပြီး Bread for the World မှ ပံ့ပိုးသော “မြန်မာပြည်အရှေ့တောင်ဒေသအတွင်းမျှတ၍ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသောမြေယာစီမံအုပ်ချုပ်မှုဆီသို့” စီမံကိန်း၏ မူဝါဒအကျဉ်းချုပ် စာစဉ်မှ ပထမမြောက်စာစဉ် ဖြစ်သည်။

Imprint

 No. 27, Shwe Pinlon Housing
Pinlon 1st Street, Ward 27
North Dagon Township, Yangon
Phone: +95 9784293484
Email: info@covenant-institute.com

Funded by
Brot
für die Welt